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Komise pro předsednictví ČR v Radě EU v roce 2022 (dále jen komise) – 3. 
jednání 
zápis z jednání konaného 18. 1. 2021 v 15:00 
 
Místo:  
Online jednání, WebEx 
 
Přítomni:  
 
Předseda:  
JUDr. Jiří Pospíšil 
 
Členové:  
Ing. Martin Bednář, Mgr. Ing. Jaromír Beránek, Ing. Mariana Čapková, Mgr. Marta Gellová, Martin 
Churavý, cand. soc., Ing. Kristýna Jirátová, Ph.D., Mgr. Marek Polach 
 
Odborník s poradním hlasem: 
Mgr. Reda Ifrah 
 
Tajemnice: 
Mgr. et Mgr. Blanka Kučerová  
 
Hosté: 
Ing. Denisa Kroužková – zástupce za JUDr. Markétu Štalmachovou 
Zdeněk Ševčík – zástupce za JUDr. Markétu Štalmachovou 
Ing. Karel Andrle – ředitel odboru FON 
 
Jednání řídil: JUDr. Jiří Pospíšil  
 
Zapsala: Mgr. et Mgr. Blanka Kučerová  
 
Program a obsah jednání: 
 

1. Zahájení jednání komise  

2. Prezentace dokumentu „Role HMP v nadcházejícím předsednictví ČR v Radě EU v roce 2022“   

3. Závěr a shrnutí úkolů pro příští jednání 

 
Ad 1) 
Jednání bylo zahájeno Jiřím Pospíšilem, předsedou komise, který nejprve přivítal přítomné členy a hosty 
v novém roce a nastínil průběh jednání. Předseda seznámil komisi s programem jednání – tedy 
prezentací a diskuzí nad dokumentem „Role HMP v nadcházejícím předsednictví ČR v Radě EU v roce 
2022“, který byl zpracovaný odborem FON a Redou Ifrahem, a který byl distribuovaný všem členů 
komise před jednáním.       
 
Ad 2)  
Předseda komise předal slovo tajemnici Blance Kučerové, která nejdříve uvedla výše zmíněný 
dokument. Tajemnice sdělila komisi, že informace v dokumentu vycházejí z diskuzí na proběhlých 
jednáních, z příspěvků členů politických klubů ZHMP i ostatních členů, dále z informací od Úřadu vlády. 
Doplnila, že dokument je pouze pracovní verzí, která bude doplněna či upravena na základě příspěvků 
od členů komise. Komise bude poté opětovně seznámena s upravenou verzí dokumentu, který bude 
dále sloužit jako základ pro návrh tisku do RHMP.  
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Tajemnice seznámila komisi se strukturou dokumentu: ten v současné podobě navrhuje 3 roviny možné 
prezentace HMP na nadcházejícím předsednictví: Účast na oficiálním programu předsednictví ČR, 
prezentace EU v Praze a dále prezentace samotného HMP. Tajemnice dále předala slovo kolegovi 
Ifrahovi, aby uvedl a odprezentoval 1. část podkladu: 
    
Část 1: Účast HMP na oficiálním programu předsednictví ČR: 
 
Reda Ifrah (odborník s poradním hlasem):   
Reda Ifrah členům komise zrekapituloval témata, která zazněla jak na diskuzích na předchozích 
jednáních, tak v příspěvcích zástupců politických klubů ZHMP, jako prioritní: cestovní ruch, kultura, 
vzdělání, životní prostředí, podpora podnikání, digitalizace a inovace. Zároveň u každého z témat uvedl 
i akce, které byly navrženy komisi jako tematicky relevantní, a to i některé důležité akce, které jsou 
tematicky nezařaditelné. Při navrhování akcí bylo vycházeno z kalendáře akcí předsednictví ČR 
vytvořeného Úřadem vlády. Doplnil, že pokud bude komise souhlasit s návrhem témat a aktivit, je třeba 
určit člena komise, který povede vyjednávání s jednotlivými radními, s Úřadem vlády a gesčními 
ministerstvy.  
 
Reakce Jiřího Pospíšila: Předseda komise poděkoval za vstup a doplnil, že se dle jeho názoru jedná 
nyní pouze o okruhy, kterými je možné se během předsednictví zabývat, nicméně je třeba konkrétně 
doplnit, jak by se Praha v těchto okruzích prezentovala a zda by o tuto prezentaci měli gesční radní 
zájem.  
  
Členové diskuze byli dále tajemnicí vyzváni k diskuzi nad tímto bodem: 
 
Jaromír Beránek (zastupitel za Piráty): 
Kolega Beránek vyjádřil svůj zájem o součinnost u témat digitalizace a inovace, kterým se sám věnuje. 
Uvedl, že se již nyní připravují expozice v Barceloně a Dubaji, které s těmito tématy souvisejí. Dále 
uvedl návrhy, jakým dalším způsobem by se tato témata dala zpracovat i mimo oficiální akce 
předsednictví ČR: spojit se s relevantními podniky, nabídnout edukativní akce, apod.   
 
Reakce Redy Ifraha: Kolega Ifrah poděkoval za navrženou spolupráci zastupitelem Beránkem a doplnil, 
že u témat digitalizace a inovace bude důležité navázat také kontakt s relevantními ministerstvy a najít 
pole působnosti pro HMP. Dále uvedl, že je však rozhodující, zda bude chtít HMP vynaložit na 
sebeprezentaci vlastní prostředky. 
 
Reakce Jaromíra Beránka: Zastupitel Beránek souhlasil, že prostředky na podobné aktivity skutečně 
budou potřeba. 
    
Členové diskuzi byli dále vyzváni k vyjádření, zda s navrženými tématy souhlasí, popř. k vyjádření 
nesouhlasu a k tomu, aby doplnili nějaké téma, v případě, že by takové téma chybělo v návrhu 
dokumentu. Členové jednotně souhlasili, bez návrhu na rozšíření tematických okruhů. 
 
Jiří Pospíšil (předseda komise, zastupitel za TOP 09 a STAN – Spojené síly pro Prahu): 
Předseda komise poděkoval za diskuzi a dále shrnul část 1 následovně: 

• U jednotlivých témat je nutné vypracovat konkrétní náplň, užší zaměření, definice, dále i doplnit 
to, koho by u prezentace těchto témat bylo vhodné přizvat a navrhnout, jak by se na akcích 
Úřadu vlády mohla Praha prezentovat 

• Ve spojitosti s účastí HMP na oficiálních akcí je nutné se spojit s příslušnými radními, popř. 
s ministerstvy, která budou akce pořádat 

• Dopracováním témat byla pověřena tajemnice Kučerová a kolega Ifrah, v případě témat 
digitalizace a inovace bude nápomocný zastupitel Beránek 

 
Část 2: Prezentace EU v Praze: 
 
Reda Ifrah (odborník s poradním hlasem):   
Slovo bylo opět předáno kolegu Ifrahovi, který odprezentoval další část dokumentu zaměřenou na to, 
jak se může prezentovat EU a její výhody občanům v Praze. Nejdříve se kolega Ifrah v prezentaci 
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zaměřil na PR kampaň během předsednictví a nastínil možnosti, které má HMP k dispozici: je zde 
celorepubliková kampaň Úřadu vlády, ke které by se mohlo HMP přidat. Dále uvedl, že je zde možnost 
i vlastní, samostatné PR kampaně, nicméně zde by bylo nutné vynaložit finanční prostředky ze strany 
HMP. Zároveň je zde odbor FON, řídící orgán pražského operačního programu OP PPR, který může 
spustit PR kampaň zaměřenou na úspěšné projekty OP PPR, která rovněž přispěje k informovanosti 
veřejnosti o tom, co konkrétně EU přináší do života běžných občanů. Jako další možnost, jak 
prezentovat EU v Praze, uvedl Den Evropy 2022, na kterém by se mohlo HMP přímo účastnit, a to ve 
spolupráci s Úřadem vlády a již kontaktovanými partnery HMP, tj. Kanceláří Evropského parlamentu 
v Česku a agenturou GSA. Dalším prvkem, který se nabízí, je kontakt s pražskými studenty univerzit a 
středních škol, a to pomocí besed, diskuzí s pražskými politiky. V případě zájmu komise o tuto aktivitu 
by bylo potřeba kontaktovat školy s touto nabídkou. 
 
Po prezentaci Redy Ifraha vybídla tajemnice členy komise k diskuzi, a to nejprve k bodu PR kampaně: 
 
Jiří Pospíšil (předseda komise, zastupitel za TOP 09 a STAN – Spojené síly pro Prahu): 
Předseda komise se pozastavil nad finanční stránkou PR kampaně a uvedl, že dle jeho názoru nebude 
možné na vlastní PR kampaň HMP vynaložit finanční prostředky. 
 
Jaromír Beránek (zastupitel za Piráty): 
Zastupitel Beránek uvedl, že je dle jeho názoru klíčová spolupráce s odborem médií a marketingu 
MHMP, s tím, že Praha pravděpodobně vlastní reklamní plochy, které by bylo možné během 
předsednictví na kampaň využít, a to např. na prezentaci klíčových témat.  
 
Mariana Čapková (zastupitelka za PRAHA SOBĚ): 
Zastupitelka Čapková uvedla, že jí přijde jako vhodné připojit se k centrální, celorepublikové kampani, 
pokud máme jako Praha tuto možnost. 
 
Jiří Pospíšil (předseda komise, zastupitel za TOP 09 a STAN – Spojené síly pro Prahu): 
Předseda komise dodal, že mu v tuto chvíli nepřijde vhodné rozhodovat o tom, zda se připojíme 
k celorepublikové kampani, a to z důvodu, že nemáme dostatek informací o obsahu této kampaně. 
Předseda navrhuje zjistit konkrétní obsah a výstupy kampaně Úřadu vlády, abychom měli představu, 
jaké PR projekty by mohly být naplánované pro HMP. 
 
Reakce Redy Ifraha: Kolega Ifrah souhlasil s předsedou komise a uvedl, že dalším krokem bude nyní 
zjistit více informací od Úřadu vlády, včetně toho, jaké priority bude mít během PR kampaně na 
předsednictví a jakým směrem se v této kampani vydá.  
 
Martin Bednář (odbor FON MHMP): 
Kolega Bednář pouze doplnil informace k možné synchronizované kampani odboru FON. Uvedl, že 
prostředky vyhrazené na tuto kampaň se týkají pouze výsledků spojených přímo s programem OP PPR, 
taková kampaň tedy nemůže být označena labelem předsednictví. Nicméně je určitě možné tuto 
kampaň časově synchronizovat s obdobím předsednictví. 
 
Tajemnice komise poděkovala za diskuzi k PR kampani a vyzvala dále komisi k diskuzi nad aktivitami 
spojenými se studenty pražských středních škol a univerzit: 
 
Reda Ifrah (odborník s poradním hlasem):   
Kolega Ifrah uvedl, že je dle jeho názoru vhodné propojit tyto potenciální diskuze se studenty 
s konkrétními tématy, tedy tématy, které v části 1 byly uvedeny pro Prahu jako příznačné (digitalizace a 
inovace, životní prostředí, podpora podnikání, apod). Dále dodal, že prezentace EPSO, nebo celkově 
možností pracovních příležitostí v institucích EU je právě pro studenty velmi důležitou záležitostí.   
  
Reakce Marka Polacha: Kolega Polach souhlasně uvedl, že právě profesní příležitosti v Bruselu a v EU 
institucích mimo Brusel budou atraktivním bodem diskuze pro akademickou obec. Prezentace 
pracovních příležitostí by mohly být i zacílené tematicky, např. prezentace GSA na ČVUT, apod. 
 
Jiří Pospíšil (předseda komise, zastupitel za TOP 09 a STAN – Spojené síly pro Prahu): 
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Předseda komise uvedl, že uplatnění Čechů v Bruselu by mělo být významnou složkou prezentace EU, 
stejně jako i obecně to, v čem je členství ČR v EU důležité. Předseda dále nadnesl myšlenku brožurky 
typu „EU v kostce“, která by sloužila jako nepolitická propagace Prahy a ČR v EU, která by mohla být 
podpořena ze státních prostředků. Jako příklad uvedl a komisi ukázal brožurku „Výhody EU integrace“, 
s tím, že brožurku podobného zaměření by si uměl představit právě i pro účely informovanosti během 
předsednictví.  
Předseda se dále obrátil s dotazem na kolegu Polacha – zajímalo ho, zda by nebylo možné uspořádat 
pro vybraný počet pražských studentů exkurzi do Bruselu, kterou by organizačně zajišťoval Pražský 
dům v Bruselu – jednalo by se o prohlídku EU institucí v Bruselu, prohlídku města apod. Dle předsedy 
by bylo možné pro studenty i vyhlásit soutěž, přičemž výhrou by byla právě tato exkurze. 
 
Reakce Marka Polacha: Kolega Polach uvedl, že obdobná exkurze je zajímavým nápadem, nicméně by 
bylo třeba vše logisticky naplánovat, včetně dopravy do Bruselu a z Bruselu, přičemž důležitá by byla 
otázka financí, jelikož exkurze takového rozsahu by zřejmě nebylo možné zafinancovat z rozpočtu 
Pražského domu v Bruselu.     
 
Reakce Jiřího Pospíšila: Předseda k věci exkurzí do Bruselu uvedl, že je vhodné prozkoumat, kde by 
se daly sehnat prostředky na financování těchto exkurzí (např. zda rozpočet na CZ PRES s tímto typem 
aktivit počítá). Dále bude vhodné zamyslet se nad formátem těchto exkurzí a nad tím, jak by byli studenti 
vybíráni (např. výše zmíněná soutěž). 
 
Mariana Čapková (zastupitelka za PRAHA SOBĚ): 
Zastupitelka Čapková uvedla, že dle jejího názoru by bylo vhodné oslovit určitě nejen vysoké školy, ale 
i školy střední. Do diskuzí navrhuje zastupitelka zapojit i české europoslance. Zastupitelka se dále 
nabídla, že by mohla ve věci oslovení univerzit a středních škol a naplánování této aktivity kontaktovat 
příslušného radního Víta Šimrala.   
 
Jaromír Beránek (zastupitel za Piráty): 
Zastupitel Beránek doplnil, že nabízí svou pomoc ve věci komunikace s GSA, které by mělo být 
partnerem HMP při prezentování EU. 
 
Jiří Pospíšil (předseda komise, zastupitel za TOP 09 a STAN – Spojené síly pro Prahu): 
Předseda komise poděkoval za diskuzi a dále shrnul část 2 následovně: 

• Ve věci kampaně Úřadu vlády je nutné zjistit, co konkrétně je v plánu a jakým způsobem se 
může Praha zapojit 

• U oslovení středních škol a univerzit je třeba navrhnout strategii, náplň setkání, dopracovat 
potenciální témata diskuzí, dále oslovit gesčního radního 

• Dopracováním části 2 ve výše uvedených věcech byla pověřena tajemnice Kučerová a kolega 
Ifrah, s oslovením radního ve věci spolupráce s pražskými školami bude nápomocna 
zastupitelka Čapková   

 
Část 3: Prezentace HMP: 
 
Reda Ifrah (odborník s poradním hlasem):   
Slovo převzal kolega Ifrah, který navázal s prezentací posledního bodu dokumentu. Stručně shrnul 
plánovaný program Pražského domu v Bruselu a odboru kultury a cestovního ruchu a dodal, že aktivity 
obou subjektů bude třeba dát na vědomí Úřadu vlády. Dále zmínil spolupráci s již 
kontaktovanou organizací Prague City Tourism, která by se nyní měla konkretizovat. Kolega Ifrah dále 
poreferoval o návrzích na oslovení dalších potenciálních partnerů – např. letiště Václava Havla, DPP, 
Pražský lingvistický kroužek apod. (viz dokument). V případě letiště uvedl, že by bylo nasnadě využít 
reklamní plochy, informační stánek či VIP salonek pro komunikační kampaň.  
 
Jaromír Beránek (zastupitel za Piráty): 
Zastupitel Beránek uvedl, že za zastupitelský klub Piráti již proběhl neoficiální kontakt s Pražským 
lingvistickým kroužkem. Doplnil, že se dle jeho názoru jedná o výjimečnou záležitost, vědecký spolek 
s dlouhodobou tradicí, který by bylo během předsednictví rovněž vhodné zviditelnit. Dále dodal, že člena 
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Pražského lingvistického kroužku by bylo možné i přizvat na jednání komise, za účelem navázání více 
konkrétní spolupráce.  
 
Marek Polach (Pražský dům v Bruselu): 
Kolega Polach dodal, že co se týče spolupráce s Prague City Tourism, na jaře roku 2020 se stalo 
součástí této organizace Prague Convention Bureau, které v předešlých letech zastupovalo alianci 
pražských hotelů a výstavišť zaměřených na oblast kongresové turistiky. Nabízí se tedy oslovení Prague 
City Tourism s cílem kontaktovat jejím prostřednictvím vhodné hotely a požádat je o spolupráci během 
zajištění PR kampaně předsednictví i ubytování pro zahraniční hosty.   
 
Martin Churavý (oddělení zahraničních vztahů a protokolárních záležitostí MHMP): 
Kolega Churavý doplnil, že Prague City Tourism by bylo možné využít i např. při zařizování speciálních 
MHD jízdenek, které bude potřeba zajistit během předsednictví pro přijíždějící členy pracovních skupin 
apod.  
 
Marta Gellová (zastupitelka za ANO): 
Zastupitelka navrhla, že v případě oslovení DPP, který byl rovněž v dokumentu navržen jako potenciální 
partner, může pomoci, jelikož působí v DPP jako předsedkyně výboru pro audit.  
 
Marek Polach (Pražský dům v Bruselu): 
Kolega Polach poreferoval o online jednání proběhlém 8. 1. 2021, které bylo zaměřené na přípravu 
předsednictví ČR v Radě EU. Jednání se zúčastnili Edita Hrdá (velvyslankyně ČR při EU), Roman Línek 
(předseda České národní delegace ve Výboru regionů a zde navíc zastupující Asociaci krajů), Dan 
Jiránek (člen ČND a také reprezentující Svaz měst a obcí) a Petr Bližkovský (generální sekretář Výboru 
regionů). Na jednání bylo konstatováno, že možnost prezentace regionů během předsednictví bude 
omezená, jelikož ministerská setkání se budou konat výhradně v Praze. Řešila se také Konference o 
budoucnosti Evropy, událost, která bude uzavírat předsednictví Francie. Během následujícího 
předsednictví ČR v Radě EU má být veřejnost seznámena se závěry této konference. V českých 
podmínkách by prezentována témata mohl zahrnovat např. přeshraniční spolupráci, problematiku vody, 
smart města a regiony atd. Dále se diskutoval návrh na uspořádání týdne českých regionů ve Výboru 
regionů, a to během některé plenární schůze v druhé polovině června 2022. Navržena byla rovněž 
„bruselská“ pracovní skupina složená ze dvou lidí z týmu Petra Bližkovského, dvou pracovníků ze 
Stálého zastoupení ČR při EU a Marka Polacha.  
 
Jiří Pospíšil (předseda komise, zastupitel za TOP 09 a STAN – Spojené síly pro Prahu): 
Předseda komise poděkoval za diskuzi a dále shrnul část 3 následovně: 

• Ve věci partnera Prague City Tourism je třeba ukotvit náplň spolupráce 

• V případě návrhů na oslovení dalších potenciálních partnerů je vhodné přejít k oslovení a 
k vypracování návrhu, jak by mohla spolupráce probíhat 

• Výše uvedenými úkoly jsou pověřeni tajemnice Kučerová a kolega Ifrah. Se spoluprací 
s partnery Pražský lingvistický kroužek a DPP budou nápomocni zastupitelé Beránek a Gellová.  

 
Ad 3) 
Předseda Jiří Pospíšil poděkoval všem přítomným za diskuzi a požádal tajemnici o shrnutí závěru do 
několika bodů a úkolů na příští jednání: 
 

• U nastavení prioritních témat a akcí pro HMP bude nutné kontaktovat jak Úřad vlády, tak 
relevantní ministerstva pro více informací o plánovaných akcích a dále příslušné radní HMP 
pro domluvu na spolupráci (pověřeni tajemnice Blanka Kučerová a Reda Ifrah, ve spolupráci 
se zastupiteli Jaromírem Beránkem a Marianou Čapkovou v určitých tématech) 
 

• V rámci nastavení vhodné PR kampaně pro HMP bude klíčové získat informace o 
celorepublikové kampani Úřadu vlády a najít v ní prostor pro pražskou kampaň, také přinést 
komisi konkrétní informace o náplni kampaně Úřadu vlády (pověřeni tajemnice Blanka 
Kučerová a Reda Ifrah) 
 



HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
• U již kontaktovaných partnerů HMP na předsednictví je třeba v dalším kroku vymezit oblast 

spolupráce (pověřeni tajemnice Blanka Kučerová a Reda Ifrah, ve spolupráci se 
zastupitelem Jaromírem Beránkem) 

 

• U navrhovaných potenciálních partnerů je vhodné přejít k prvnímu oslovení (pověřeni 
tajemnice Blanka Kučerová a Reda Ifrah, ve spolupráci se zastupiteli Jaromírem Beránkem a 
Martou Gellovou)   

 

• U navrhované aktivity besed se studenty pražských středních a vysokých škol je třeba 
kontaktovat příslušného radního a domluvit se na možných formátech takové spolupráce 
(pověřeni tajemnice Blanka Kučerová a Reda Ifrah, ve spolupráci se zastupitelkou Marianou 
Čapkovou)   
 

• Příští jednání proběhne zhruba za měsíc a půl či za 2 měsíce, v závislosti na tom, jak rychle 
se podaří komisi získat informace od rezortů a partnerů. Jednání proběhne opět v online formě, 
přes aplikaci WebEx. Členové komise budou jak o průběhu vyjednávání, tak o konání příštího 
jednání včas informováni tajemnicí.   

 
Předseda komise Jiří Pospíšil poděkoval všem přítomným členům i hostům za účast na 3. jednání a 
ukončil jednání v 16:20 hodin. 

 
Zápis z tohoto jednání bude zaslán všem účastníkům elektronicky. 
 
Za správnost: 
Reda Ifrah  


